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Til Regionsrådet i Region Midt

Høringssvar i forbindelse med påtænkt sammenlægning af Horsens Statsskole og Horsens 
Gymnasium.

Tørring Gymnasium er betænkelig ved, at de to gymnasier i forbindelse med en sammenlægning 
ønsker at hæve den samlede kapacitet for stx. Ønsket begrundes dels med en dokumenteret 
vækst i ungdomsårgangene frem mod 2025 og dels i en forventning om en øget gymnasiefrekvens. 
Det må betragtes som et spinkelt grundlag, idet de politiske intentioner peger den modsatte vej, 
nemlig at øge frekvensen til erhvervsuddannelserne på bekostning af gymnasiefrekvensen. Denne 
bestræbelse har i det seneste år båret frugt i Horsens Kommune, og hvis denne tendens 
fortsætter, er behovet for øget kapacitet på stx tvivlsomt.

Det forpligtende samarbejde i fordelingsområdet har hidtil haft den politik at holde gymnasiernes 
kapacitet i underkanten af behovet med henblik på, at der bliver nogle ansøgere at fordele, og at 
det derved er muligt at forbedre udnyttelsen at alle gymnasiernes kapacitet. I en tid hvor der 
generelt er usikkerhed om søgemønstre og behovet for stx-kapaticet, er der god grund til at holde 
fast i den praksis.

Tørring Gymnasium ønsker derfor, at de to gymnasier i forbindelse med en sammenlægning ikke 
øger den samlede kapacitet for stx.
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